
Selkokielisyyttä kaupunkisuunnitteluun
Ratkaisun kuvaus
Miten ratkaisu toimii? Kuka 
tuottaa? Kuka käyttää? 

Kaupunkisuunnittelun eri dokumentteja 
tuotetaan selkokielellä. Selkokielisyyteen 
voidaan kouluttaa omaa henkilökuntaa 
ja/tai hankkia käännösapua.

Hyödyt
Mitä hyötyä ratkaisu tuottaa, kun se 
toimii hyvin? 

Tavoitetaan kohderyhmät, joiden mukaan 
saaminen on yleensä vaikeaa.

Selkokielisyys voi myös tuoda säästöjä, 
kun kielikäännösten määrää voidaan 
vähentää.

Aikataulu
Kuinka kauan ratkaisun käyttöön 
ottaminen vaatii? 

Ratkaisun käyttöönotto sisältää esimerkiksi 
asiantuntijoiden ja viestijöiden 
kouluttamista.

Alkuun pääsee nopeasti, ratkaisun 
täysimääräinen käyttöönotto vie aikaa.

Käyttöönoton 
edellytykset
Mitä muuta ratkaisun 
käyttöönottoon vaaditaan? 

Ratkaisun käyttöönotto vaati rohkeutta 
koko organisaatiossa. Se vaatii totuttujen 
toimintatapojen uudistamista, kun 
esimerkiksi totuttua sanastoa uusitaan ja 
kehitetään selkokielisemmäksi.

Kustannukset
Millaisia kustannuksia ratkaisun 
käyttöönotosta syntyy? 

Kustannuksia syntyy henkilökunnan 
koulutuksista, työajasta, jota kuluu 
esimerkiksi mallien ja pohjien 
kehittämiseen sekä mahdollisesta 
käännösavusta.​

Resurssit ja roolit
Kuka ratkaisua tuottaa, millainen 
tiimi vaaditaan? 

Selkokielisiä materiaaleja voi tuottaa 
esimerkiksi viestintäyksikkö. Tuloksia 
voivat hyödyntää myös esim. kaavoittajat 
tai osallisuuden asiantuntijat. ​

Vaaditut kyvykkyydet
Mitä osaamista ratkaisun 
käyttöönotto vaatii? 

Ratkaisun käyttöönotto vaatii selkeän 
suunnitelman, jossa huomioidaan myös 
mahdolliset tarpeet esimerkiksi uusille 
pohjille kaavaselostusten laadintaan.

Toteutuksen tuki
Mitä tukea ratkaisun 
käyttöönottoon on saatavilla? 

Ratkaisun käyttöönottoon saa tukea 
esimerkiksi Selkokeskuksen 
koulutuksista.

Esimerkki selkokielisyydestä:: 
Itäkeskuksen alueen kehittäminen Kerro 
kantasi -palvelussa

Ratkaisu on tunnistettu 
kokeilusta: 
Maahanmuuttajataustaisten 
osallistuminen oman 
ympäristönsä kehittämiseen

Toteuttaja: 
Helsingin kaupunki 
Culturas
Moniheli
Nicehearts naapurinäidit 
Monic
Al birr

Pakolaisapu

Tutustu 
Maahanmuuttajataustaisten 
osallistuminen oman 
ympäristön kehittämiseen -
kokeiluun Kestävä kaupunki 
–sivuilla.

https://kerrokantasi.hel.fi/itakeskus-super21
https://kestavakaupunki.fi/-/maahanmuuttajataustaisten-osallistuminen-oman-ymparistonsa-kehittamiseen
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